
VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING WERK EN INKOMEN
GEMEENTEBEGROTING 2018

Datum: 1 november 2017
Plaats: Oude raadzaal
Tijd: 13.00 - 14.35 uur

Aanwezig: dhr. W.H. Koks (voorzitter), mw. K.W. van Doesen-Dijkstra (D66), dhr. E. Zirkzee 
(D66), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), mw. K. Boogaard (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA), mw. 
G. Chakor (GroenLinks), mw. F.T. Folkerts (GroenLinks), mw. E. Akkerman (VVD), mw. 
A.M.J. Riemersma (Stadspartij), dhr. D.J.C. Westerink (CDA), dhr. E.B. Koopmans (ChristenUnie), 
dhr. M.J.H. Duit (Student en Stad), mw. J.B. van Geffen (PvdD), dhr. J. ten Hoove (100% Groningen)
De wethouders: dhr. M.T. Gijsbertsen, dhr. R. van der Schaaf
Afwezig m.k. de wethouder: dhr. J.M. van Keulen
Namens de griffie: mw. A. Wieland (commissiegriffier)
Verslag: dhr. Z. Jeuring

A1. Opening en mededelingen 
De voorzitter

 Opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.
Wethouder Gijsbertsen:

 Bijstand op Maat: de werving is goed verlopen, zodat er meer dan voldoende deelnemers zijn. 
De gemeente kan de meerkosten vanwege de extra deelnemers dragen.

A2. Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

Inhoudelijk

B1. Gemeentebegroting 2018
Programma 1, Werk en inkomen
Programma 2, Economie en werkgelegenheid
Mw. Boogaard (PvdA):

 Laagopgeleiden en 50-plussers profiteren te weinig van de economische vooruitgang.
 Kan met het aantreden van het nieuwe kabinet het armoedebeleid van de stad worden 

voortgezet?
 Arbeidsgehandicapten: de fractie maakt zich zorgen over deze groep en wil hen niet in de kou 

laten staan.
Dhr. Loopstra (PvdA):

 Mbo: de fractie is tevreden over de paragrafen over het mbo.
 Het is goed dat de basisbaan in de begroting is opgenomen. In de collegebrief 

Participatiebudget 2018 wordt het instrument echter niet genoemd. Bij de 
begrotingsbehandeling komt de fractie met een voorstel.

 Hoe verloopt het contact tussen EZ en de Sociale Dienst om ervoor te zorgen dat ook 
kansarmen zicht op werk hebben?

 Wijkbedrijf Selwerd: wordt een dergelijk bedrijf ook in andere wijken opgericht? Zo ja, hoe 
ziet dat eruit?

 De collegebrief Participatiebudget 2018 ziet er goed uit. Welke activiteiten worden 
gesubsidieerd? Welke activiteiten uit het gebiedsprogramma worden gedekt met dit budget?

 Horeca: de fractie is bezorgd over de baanverdringing.
Mw. Van Doesen (D66):

 Is tevreden over beide programma’s.
 Het armoedebeleid: in 2018 komt er een breder aanbod.

Dhr. Zirkzee (D66):
 Economie en werkgelegenheid: de fractie mist de aansluiting bij Next City.
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 De fractie wil graag meer aandacht voor de circulaire economie. Er zijn een 
langetermijnstrategie en een breed draagvlak nodig. Raad en college moeten voor 2018 een 
visie opstellen met daarin circulaire doelen en die opnemen in de (economische) agenda voor 
de Toekomst.

Mw. Chakor (GroenLinks):
 Bijstand op Maat: wie steun nodig heeft, moet dit kunnen krijgen.
 Extra inzet op werk en participatie is belangrijk. Iedereen moet mee kunnen doen. 

De gemeente heeft een voorbeeldrol.
 Jeugdwerkloosheid: er is veel inzet nodig. Het college beseft dit.
 Schooluitval heeft voortdurende aandacht nodig.
 Armoede: het terugdringen van armoede blijft een uitdaging.

Mw. Folkerts (GroenLinks):
 Economie: de fractie is blij met de samenwerking met het mbo.
 De groei van het aantal internationale studenten is een goede zaak en moet vanuit goede 

kwaliteitsargumenten gebeuren en niet vanuit het argument van marktwerking.
Mw. Van Gijlswijk (SP):

 Participatiebanen: waarom kiest het college ervoor de doelstelling van vijfhonderd 
participatiebanen los te laten?

 Armoedebeleid, individuele inkomenstoeslag: de gemeente kan leren van andere gemeenten 
waar de toeslag na drie jaar in plaats van na vijf jaar wordt toegekend. De fractie zal bij de 
begrotingsbehandeling met een voorstel komen.

 Kwijtschelding afvalstoffenheffing: de fractie pleit voor volledige kwijtschelding na drie jaar 
bijstand. De fractie zal bij de begrotingsbehandeling met een voorstel komen.

 Bijdrage aan Groningen Airport Eelde: waarom is hierover niets in de begroting opgenomen? 
Betekent dit een ongedekte cheque voor de bijdrage aan het vliegveld?

Mw. Riemersma (Stadspartij):
 Werk en activering: is Kansen in Kaart wel effectief?
 Basisbanen: waar komt het geld vandaan? Gaat het om het leveren van een tegenprestatie? 

Is er echt voldoende werk voor de bedoelde doelgroep?
 Kan vrijwilligerswerk uitgroeien tot betaald werk?

Dhr. Westerink (CDA):
 Het aantal bijstandsuitkeringen: Kansen in Kaart is een belangrijk project. In hoeverre kunnen 

alle projecten en experimenten bijdragen aan een verdere daling van het aantal 
bijstandsgerechtigden dan de verwachte driehonderd?

 Economie: de ondernemers in de detailhandel hebben meer aandacht nodig. Het mbo is daar 
van belang. Kan het bedrijf Muelink & Grol behouden blijven voor de stad?

Dhr. Duit (Student en Stad):
 Ziet graag dat studenten mee kunnen doen aan de regelingen voor werk en activering.
 Gaat het college in 2018 aan de gang met het samen met andere gemeenten zoeken naar 

dekking voor het tekort aan BUIG-middelen voor de dekking van de kosten van 
sw-medewerkers? Komt dit in toekomstige plannen aan de orde?

 Internationale studenten: het welkomstklimaat laat te wensen over vanwege het probleem met 
de huisvesting.

 Start-ups: de gemeente moet hieraan meer bekendheid geven. Waarom wordt de stichting 
Ondernemerstrefpunt niet financieel ondersteund?

Mw. Van Geffen (PvdD):
 Vindt het positief dat basisbanen worden ontwikkeld. Het is goed dat initiatieven als Let’s Gro

worden ondersteund.
 Waarom streeft het college niet naar een daling van het aantal mensen dat van een minimum 

moet rondkomen? In de begroting staat dat het aantal stabiel moet worden gehouden.
 Handhaving: het is goed dat wordt samengewerkt met de WIJ-teams.
 De aanpak met betrekking tot schulden stemt de fractie tot tevredenheid.
 De gemeente moet proberen meer afgestudeerden in de stad te houden.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
 Vindt het een goede zaak dat het mbo samenwerkt met het mkb.
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 Het is goed dat het aantal werkcoaches wordt uitgebreid en dat het college inzet op het 
verminderen van schooluitval.

 Armoedebeleid: de ambitie is er, maar die is niet terug te vinden in de indicatoren.
 Schuldhulpverlening, jongeren en preventie: de aanpak ziet er goed uit. Wat wordt bedoeld 

met het opzoeken van de grenzen van de wet- en regelgeving?
Mw. Akkerman (VVD):

 Het aantal bijstandsgerechtigden: het is goed dat de gemeente blijft inzetten op werk en 
activering.

 De fractie is blij met het project Kansen in Kaart.
Dhr. Honkoop (VVD):

 Economie en werkgelegenheid: de fractie is blij met de goede economische ontwikkelingen. 
De rol van de gemeente om mensen te stimuleren richting werk en activiteit is goed.

 Het is goed dat het college aandacht heeft voor vernieuwing en verandering, zodat hopelijk 
ook het mkb buiten de binnenstad mee kan komen.

Dhr. Ten Hoove (100% Groningen):
 Vindt het belangrijk dat met de huidige economische groei geen nieuwe tweedeling ontstaat. 

Is de huidige aanpak voldoende? Spreker wijst op jongeren en 50-plussers.
 Waarom wordt het doel van vijfhonderd participatiebanen losgelaten? Juist ouderen kunnen 

daarvan profiteren.
Wethouder Gijsbertsen:

 Is blij dat de fracties tevreden zijn over de aanpak. Het aantal bijstandsgerechtigden neemt af 
en Groningen doet het landelijk gezien goed. Het college heeft in een brief al aangegeven een 
extra inspanning te willen plegen op het gebied van participatie en het tekort op BUIG verder 
te willen terugdringen.

 De indicatoren zijn niet in de eerste plaats als doel bedoeld, maar om ontwikkelingen te 
kunnen analyseren.

 Met de gebiedsteams wordt gesproken over het P-budget en de vorm van de maatschappelijke 
participatie in die wijk. Dan kan ook blijken of het voorbeeld van Wijkbedrijf Selwerd 
navolging verdient.

 Participatiebanen: de vijfhonderd banen zijn gehaald. De wethouder heeft al eerder 
aangegeven dat afhankelijk van de persoon een bepaalde dienstverlening wordt geregeld die 
zinvol voor die persoon is. Dat kan iets anders zijn dan een participatiebaan. Daarom is het 
getal van vijfhonderd participatiebanen geen doel meer. De wethouder geeft aan een andere 
doelstelling nu niet te kunnen onderbouwen.

 Armoedebeleid: de wethouder heeft geen aanleiding zich zorgen te maken over de paragraaf 
over armoede in het regeerakkoord.

 De buitengemeenten: de gemeente bekijkt hoe de verrekening kan plaatsvinden en gaat daarna
in overleg met de buitengemeenten.

 Schuldhulpverlening: via de aanpak Goede Gieren 2.0 wordt individueel bekeken wat 
praktisch het beste is. Daarna wordt bekeken of het juridisch mogelijk is. Dit is een 
voortzetting van bestaand beleid.

Wethouder Van der Schaaf:
 Antwoordt ook namens wethouder Van Keulen de vragen over het programma Economie en 

werkgelegenheid.
 Bedankt de commissieleden voor de gemaakte positieve opmerkingen.
 Extra inspanning voor de onderkant van de arbeidsmarkt: er vindt samen met hogescholen en 

bedrijfsleven een verkenning plaats naar het idee van basisbanen. Dit leidt tot een voorstel aan
de minister.

 Het Wijkbedrijf Selwerd: er is overleg met woningbouwcorporaties. Social return scoort goed.
Het wijkbedrijf is een goed instrument dat ook in andere wijken succesvol kan zijn.

 Social return: het college komt met een voorstel om sociaal ondernemerschap te koppelen aan 
social return.

 Arbeidsgehandicapten: in het regeerakkoord staat dat loonkostensubsidie wordt vervangen 
door loondispensatie, met daarbij een bezuiniging van een half miljard euro. Het college 
maakt zich zorgen daarover en zal bij de minister aandacht vragen voor de positie van 
arbeidsgehandicapten.
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 Aardbevingen: in regionaal verband is met de andere elf gemeenten een 1000-banenplan 
opgesteld.

 Next City: de raad ontvangt binnenkort de Strategische koers Next City. Circulaire economie 
is daarin een thema.

 Internationale studenten hebben recht op woonruimte. De komende tijd wordt meer 
geïnvesteerd in woonruimte voor internationale studenten.

 Het bedrijf Muelink & Grol: als het bedrijf kiest voor Assen blijft de werkgelegenheid in de 
regio.

 Ondernemerstrefpunt: in de begroting is onder G-Kwadraat 80.000 euro opgenomen.
 50-plussers: de vouchers zijn ook voor deze groep. Er komen nog andere maatregelen voor de 

50-plussers. 

De voorzitter sluit de vergadering om 14.35 uur.
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